

多元出路資訊show

Information Expo on Multiple Pathways 2023



為中學生及畢業生而設
FOR SECONDARY SCHOOL STUDENTS
AND GRADUATES

19-20.5.2023(Fri & Sat)

10am - 6pm

九龍灣國際展貿中心展貿廳 2

Rotunda 2, Kowloon Bay International
Trade & Exhibition Centre

約 30 間院校提供
本地專上課程資料
POST-SECONDARY
PROGRAMME INFORMATION
FROM ABOUT 30 INSTITUTIONS

升學諮詢
ADVISORY SERVICES ON
FURTHER STUDIES

多元升學講座
TALKS ON MULTIPLE
PATHWAYS

參加者完成指定任務有
機會獲得神秘禮物之份*
PARTICIPANTS COMPLETED DESIGNATED
TASKS MAY RECEIVE A MYSTERY GIFT*

免費入場
Free Admission

* 禮物先到先得，送完即止
* Gifts are available on a first-come,
first-served basis, while stocks last



即掃QR CODE
SCAN THE QR CODE
NOW



中華人民共和國香港特別行政區政府
教育局
Education Bureau
The Government of the Hong Kong Special Administrative Region
of the People's Republic of China

Understanding Multiple Pathways At a Glance

快人一步 認識 多元出路



中華人民共和國香港特別行政區政府
教育局
Education Bureau
The Government of the Hong Kong Special Administrative Region
of the People's Republic of China

香港中學文憑考試考生升學出路[®]2023 Articulation Pathways for Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSE) Candidates[®]2023

香港中學文憑考試
日校考生：
HKDSE
Day School Candidates:

約 Around
41 000



全日制學士學位課程

Full-time Bachelor's Degree Programmes

須達「3322」
(多數課程同時要求一個或兩個選修科目達「2」或「3」程度)
Attain "3322"
(Most programmes also require Level 2/3 in one or two elective subjects)

學額 Available Places	報名辦法 Application Method(s)	合共 Total
政府資助 Government-funded	約 Around 15 200 聯招 JUPAS	約 Around 22 600
自資% Self-financing%	約 Around 7 400* E-APP 或 個別院校網頁 E-APP or Website of the Institutions	

全日制副學位課程

Full-time Sub-degree Programmes

須達五科「2」
(包括中國語文及英國語文科)
Attain Level 2 in five subjects
(including Chinese Language and English Language)

學額 Available Places	報名辦法 Application Method(s)	合共 Total
政府資助 Government-funded	約 Around 7 800 E-APP 或 個別院校網頁 E-APP or Website of the Institutions	約 Around 22 900
自資 Self-financing	約 Around 15 100*	

應用教育文憑 / 基礎課程文憑 / 職專文憑

Diploma of Applied Education / Diploma of Foundation Studies / Diploma of Vocational Education

學額 Available Places	報名辦法 Application Method(s)	合共 Total
應用教育文憑 Diploma of Applied Education	約 Around 5 000 應用教育文憑網站 Website of Diploma of Applied Education	約 Around 10 000
職業訓練局基礎課程文憑 / 職專文憑 Diploma of Foundation Studies / Diploma of Vocational Education by Vocational Training Council	約 Around 5 000 職業訓練局網頁 Website of Vocational Training Council	

在香港開辦的非本地課程

Non-local Courses Conducted in Hong Kong

@ 除香港中學文憑考試外，持有香港高級程度會考、毅進文憑或國際文憑預科課程 (IB) 等相關資歷人士亦可申請入讀專上課程。

% 「指定專業 / 界別課程資助計劃」所資助的自資學士學位課程須經由聯招報讀。

@ Other than HKDSE, holders of equivalent qualifications of the Hong Kong Advanced Level Examination, Diploma Yi Jin or International Baccalaureate Diploma (IB) etc., may also apply for post-secondary programmes.

% Application for self-financing Bachelor's degree programmes under the "Study Subsidy Scheme for Designated Professions / Sectors (SSSDP)" should be submitted through JUPAS.

* 數字基於自資院校為規劃用途而提供的學額資料，並非收生上限。學額包括「指定專業 / 界別課程資助計劃」下資助學額。

* Figures of intake places are provided by institutions for planning purposes. They are not the maximum intake quotas. Places include subsidized places under the "Study Subsidy Scheme for Designated Professions / Sectors".

其他課程

Other Programmes

學額 Available Places

職業訓練局酒店及旅遊學院 / 中華廚藝學院 / 國際廚藝學院

Hotel & Tourism Institute / Chinese Culinary Institute / International Culinary Institute of Vocational Training Council

約 Around 450

香港建造學院

Hong Kong Institute of Construction

約 Around 500[#]

勞工處展翅青見計劃[^]

Youth Employment and Training Programme provided by Labour Department[^]

其他 (例如：明愛、青年會等)

Others (e.g. Caritas, Young Men's Christian Association, etc.)

約 Around 3 200

非本地升學

Non-local Studies

內地[△]
Mainland[△]



海外
Overseas



非華語學生須知

Message for Non-Chinese Speaking Students



[△] 不設名額限制。2021-22計劃年度約有3 200名學員參加計劃。

[#] 尚待審批。

[△] 在2023/24學年，132所內地高等院校參加「內地高校招收香港中學文憑考試學生計劃」，免卻香港學生參與「中華人民共和國普通高等學校聯合招收華僑港澳台灣學生入學考試」需要，並依據香港中學文憑考試成績，擇優錄取香港學生。

[^] No quota limits. In the 2021-22 programme year, there were around 3 200 trainees.

[#] Pending approval.

[△] In the 2023/24 academic year, 132 Mainland higher education institutions participate in the Scheme for Admission of Hong Kong Students to Mainland Higher Education Institutions, which exempts Hong Kong students from taking the Joint Entrance Examination for Universities in the People's Republic of China for Overseas Chinese, Hong Kong, Macao and Taiwan Students. Institutions will admit Hong Kong students based on their HKDSE results.

有用資訊

Useful Information

相關升學資訊網站

Relevant Websites for Information on Further Studies

生涯規劃資訊網站

Life Planning Information Website



學友社一站式
學生資訊網站

Hok Yau Club –
Student.hk



中六學生資訊專頁

Designated Webpage for
Secondary 6 Students



香港輔導教師協會網站

Website for Hong Kong
Association of
Careers Masters and
Guidance Masters



e導航

e-Navigator



政府為修讀指定自資課程學生提供的資助計劃

Subsidy Schemes offered by the Government
for students studying designated self-financing programmes

指定專業 /
界別課程資助計劃

Study Subsidy Scheme for
Designated Professions /
Sectors (SSSDP)



為修讀香港自資學士
學位課程學生提供的
免入息審查資助計劃

Non-means-tested Subsidy
Scheme for Self-financing
Undergraduate Studies
in Hong Kong (NMTSS)



其他學費資助、助學金及貸款

Other Financial Assistance, Grant and Loan

除以上計劃外，政府亦會為修讀這些課程的合資格學生提供助學金及 / 或貸款，有關詳情可向學生資助處查詢。

In addition to the schemes above, the Government offers grants and / or loans to eligible students pursuing these programmes. Enquiries about the details of these schemes may be directed to the Student Finance Office.



自資課程 Self-financing Programmes

在規劃升學前路時，中學畢業生要了解自己的興趣、性格和能力。除了修讀大學教育資助委員會或其他政府資助課程以外，亦可選擇聯招以外，由多所院校提供，以自資模式營辦的全日制經評審專上課程。這些課程包括學士學位及副學位課程，均已通過嚴謹的質素保證機制。細閱本小冊子，認識中六畢業生的多元升學路吧！你亦可瀏覽一站式「自資專上教育資訊平台」了解更多相關資訊。

To plan ahead the articulation pathways, secondary school graduates have to understand their own interests, personalities and abilities. Apart from pursuing University Grants Committee or other publicly-funded programmes, they may also choose to pursue full-time accredited post-secondary programmes offered on a self-financing basis by various institutions that are not covered under JUPAS. These programmes, including undergraduate and sub-degree programmes, have all gone through stringent quality assurance mechanisms. Read this leaflet to learn about the multiple pathways available for Secondary 6 graduates now! For details, you may also visit the one-stop portal of Concourse for Self-financing Post-secondary Education (Concourse).



應用學位課程先導計劃 Pilot Project on the Development of Applied Degree Programmes

在教育局「應用學位課程先導計劃」下發展的應用學位課程，具備以下獨特之處：

- 資歷級別將與傳統學術學位相同（即定為資歷架構第五級）；
- 收生要求將更靈活。除學術成績外，亦會考慮其他相關因素；
- 着重培養应用能力、結合理論和實踐、提供大量的實習和職場學習機會，並為畢業生作好投身特定行業的準備，但同時能夠銜接其他資歷；及
- 由業界積極參與課程發展，並獲相關行業認可。

The applied degree programmes developed under the "Pilot Project on the Development of Applied Degree Programmes" of the Education Bureau have the following distinct and prominent features:

- Qualifications equivalent to those of conventional academic degrees (i.e. pitched at Qualifications Framework Level 5);
- More flexible admission requirement - Apart from academic results, other relevant factors will also be considered;
- Having an applied focus blending theory and practice, providing substantial internships and work-based learning experience, and preparing graduates for a specific trade/industry, while also supporting articulation to other qualifications; and
- Strong industry involvement in the programme development with trade recognition.



提供經本地評審自資專上課程的院校 (按字母排列)

Institutions offering locally-accredited self-financing post-secondary programmes (In alphabetical order)

明愛白英奇專業學校	Caritas Bianchi College of Careers
明愛社區書院	Caritas Institute of Community Education
明愛專上學院	Caritas Institute of Higher Education
明德學院	Centennial College
香港城市大學 – 專業進修學院	City University of Hong Kong – School of Continuing and Professional Education
宏恩基督教學院	Gratia Christian College
港專學院	HKCT Institute of Higher Education
香港大學專業進修學院 保良局何鴻燊社區書院	HKU SPACE Po Leung Kuk Stanley Ho Community College
香港三育書院	Hong Kong Adventist College
香港藝術學院 (香港藝術中心附屬機構)	Hong Kong Art School (a division of Hong Kong Arts Centre)
香港浸會大學 – 電影學院、國際學院、持續教育學院	Hong Kong Baptist University – Academy of Film, College of International Education, School of Continuing Education
香港珠海學院	Hong Kong Chu Hai College
香港專業進修學校	Hong Kong College of Technology
香港科技專上書院	Hong Kong Institute of Technology
香港都會大學及 李嘉誠專業進修學院	Hong Kong Metropolitan University and Li Ka Shing School of Professional and Continuing Education
香港能仁專上學院	Hong Kong Nang Yan College of Higher Education
香港樹仁大學	Hong Kong Shue Yan University
嶺南大學及轄下 持續進修學院	Lingnan University and Lingnan Institute of Further Education
香港中文大學 – 專業進修學院	The Chinese University of Hong Kong – School of Continuing and Professional Studies
香港教育大學	The Education University of Hong Kong
香港恒生大學	The Hang Seng University of Hong Kong
香港理工大學 – 香港專上學院、專業進修學院	The Hong Kong Polytechnic University – Hong Kong Community College, School of Professional Education and Executive Development
香港科技大學	The Hong Kong University of Science and Technology
香港大學 – 香港大學專業進修學院、香港大學附屬學院	The University of Hong Kong – HKU School of Professional and Continuing Education, HKU SPACE Community College
東華學院	Tung Wah College
香港伍倫貢學院	UOW College Hong Kong
職業訓練局 – 香港專業教育學院、香港知專設計學院、才晉高等教育學院、香港高等教育科技學院	Vocational Training Council – Hong Kong Institute of Vocational Education, Hong Kong Design Institute, School for Higher and Professional Education, Technological and Higher Education Institute of Hong Kong
耀中幼教學院	Yew Chung College of Early Childhood Education
青年會專業書院	YMCA College of Careers